
Akademický senát Vysoké školy polytechnické Jihlava  

 
                     Čj. KR/12/00271-12/06752 

 

Zápis z řádného zasedání Akademického senátu VŠPJ 

č. 8/2012 ze dne 26. 11. 2012 

 

Přítomni: za akademickou komoru (dále jen AK):          8 (viz prezenční listina) 

       za studentskou komoru (dále jen SK):    4 (viz prezenční listina) 

 

Omluveni:  PhDr. M. Babická, RNDr. Jitka Ryšková 

Neomluveni:   J. Dutka 

Hosté:  Ing. Jakub Novotný, Ph.D., doc. Ing. Eva Lajtkepová, Mgr. Alena Štěrbová, K. 

Karakhanyan, M. Pištělka 

 

Celkem přítomna nadpoloviční většina členů senátu, zasedání je usnášeníschopné.  

 

Program 

1. Zahájení a uvítání přítomných (J. Šíp) 

2. Volba kontroly zápisu   

3. Plnění úkolů z minulého zasedání 

4. Zpráva o zasedání sněmu RVŠ ČR (Š. Esterle, J. Šíp)  

5. Žádost rektora ze dne 16. 11. 2012 o schválení podmínek přijímacího řízení pro 

akademický rok 2013/2014 na jednotlivé obory studijních programů 

Ekonomika a management, Elektrotechnika a informatika, Porodní asistence, 

Ošetřovatelství a Zdravotně sociální péče 

6. Žádost rektora ze dne 16. 11. 2012 o schválení změny organizační struktury 

VŠPJ od 1. ledna 2013 

7. Uznávání sportů studentům, kteří opakují na Katedře sportů (M. Machovec) 

8. Studentská komora (Š. Esterle) 

a) informace o pokračování/řešení problémů s informačními zprávami na 

Katedře zdravotnických studií 

b)  nezákonné poplatky za studium na naší škole 

c) revize a návrhy na obměnu volebního a jednacího řádu Akademického 

senátu  

d) Buddy spolek 

9. Různé 

 

 

1. Předseda senátu přivítal přítomné senátory a hosty a požádal o schválení navrženého 

programu: 

Hlasování: 

ANO = 12    NE = 0  ZDRŽEL SE = 0  SCHVÁLENO 

 

2. Volba zapisovatele a ověřovatelů 
Vlasta Hledíková, Ivana Brychtová, zapisovatel - Monika Haimannová 

Hlasování: 

ANO = 12 NE = 0  ZDRŽEL SE = 0  SCHVÁLENO 

 

 



 

3. Plnění úkolů z minulého zasedání 

Dr. Šíp informoval, že byla zřízena schránka důvěry, jejíž obsah 1x týdně kontroluje. 

Proběhl návrh K. Karakhanyan na cenu Jana Opletala – informaci podá senátor 

Esterle. 

Zástupci Akademického senátu se poprvé účastnili imatrikulací – předseda senátu 

žádá, aby senátoři byli představeni. 

 

 

4. Projednání a schválení podmínek přijímacího řízení  

Ke schválení byly předloženy podmínky přijímacího řízení pro akademický rok 

2013/2014 pro programy Ekonomika a management, Elektrotechnika a informatika, 

Porodní asistence, Ošetřovatelství a Zdravotně sociální péče.  

 

Ekonomika a management, obor cestovní ruch, prezenční a kombi forma studia 

Akademický senát schvaluje podmínky přijímacího řízení  

Hlasování: 

ANO = 12 NE = 0  ZDRŽEL SE = 0  SCHVÁLENO 

 

 

Ekonomika a management, obor finance a řízení, prezenční a kombi forma studia. 

Akademický senát schvaluje podmínky přijímacího řízení  

Hlasování: 

ANO = 12 NE = 0  ZDRŽEL SE = 0  SCHVÁLENO 

 

Ošetřovatelství, obor porodní asistentka, prezenční forma studia. 

Akademický senát schvaluje podmínky přijímacího řízení 

Hlasování: 

ANO = 12 NE = 0  ZDRŽEL SE = 0  SCHVÁLENO 

 

Elektrotechnika a informatika, obor Počítačové systémy, prezenční a kombi forma 

studia  

Dotaz senátora Tyráčka – proč je vyžadována pouze matematika při přijímacích 

zkouškách - rektor školy vysvětlil, že rozšíření o jiné předměty by odradilo uchazeče 

a matematika plně dostačuje.  

 

Akademický senát schvaluje podmínky přijímacího řízení 

Hlasování: 

ANO = 12 NE = 0  ZDRŽEL SE = 0  SCHVÁLENO 

 

Elektrotechnika a informatika, obor Aplikovaná informatika, prezenční forma studia 

Akademický senát schvaluje podmínky přijímacího řízení 

Hlasování: 

ANO = 12 NE = 0  ZDRŽEL SE = 0  SCHVÁLENO 

 

Ošetřovatelství, obor Všeobecná sestra, prezenční a kombi forma studia 

Akademický senát schvaluje podmínky přijímacího řízení 

Hlasování: 

ANO = 12 NE = 0  ZDRŽEL SE = 0  SCHVÁLENO 

 



 

Zdravotně sociální péče, zdravotně sociální pracovník, prezenční 

Akademický senát schvaluje podmínky přijímacího řízení 

Hlasování: 

ANO = 12 NE = 0  ZDRŽEL SE = 0  SCHVÁLENO 

 

Předseda senátu dr. Šíp informoval o průběhu jednání na Sněmu Rady vysokých škol. 

Senátor Esterle rovněž informoval o průběhu na Sněmu Rady vysokých škol 

studentské komory.  

 

5. Schválení změny organizační struktury VŠPJ od 1. ledna 2013.  

Zřízení nového organizačního útvaru – Katedra sociální práce – předseda senátu 

vznesl dotaz k rektorovi školy, zda je název Katedra sociální práce správný. Rektor 

školy vysvětlil, že název byl diskutován ve vedení, rovněž s garantem nového 

programu a tento název plně koresponduje se zaměřením programu. 

S kolika lidmi bude katedra začínat?  

Rektor školy sdělil, že je vyhlášeno výběrové řízení. V současné době se uvažuje o 

přijetí nových pracovních na celkem cca 1,5 úvazků, rovněž záleží na počtu studentů 

v tomto oboru. Garantem programu je doc. PhDr. Milan Tomka, PhD. V souvislosti se 

vznikem nové katedry dojde k přeřazení některých stávajících akademických 

pracovníků vyučujících například psychologii. 

Katedra sociální práce zahájí činnost od 1. 1. 2013. K 15. 11. 2012 je uzávěrka 

přihlášek do výběrového řízení. S novou sekretářkou se nepočítá. 

 

Akademický senát schvaluje zřízení nové katedry Zdravotně sociální práce 

Hlasování: 

ANO = 12 NE = 0  ZDRŽEL SE = 0  SCHVÁLENO 

 

 

Zrušení katedry veřejné správy 

Rektor školy informoval, že o zrušení katedry již dříve uvažoval. KVSRR  není ani 

oborová a ani předmětová katedra, tudíž nemá profilové předměty a většinou zajišťuje 

volitelné předměty (pouze zejména právní předměty jsou povinné). Z tohoto důvodu je 

navrženo zrušení katedry, o čemž již vedoucí katedry i její členové byli informováni. 

Prorektorka A. Štěrbová pohovořila o velmi těžké situaci při snaze akreditovat obor 

Hospodářská politika a správa již v minulosti. Problém je rovněž v zajištění 

kvalifikovaného personálního zabezpečení a zároveň i s pravděpodobným 

nedostatkem uchazečů (tento obor vyučují téměř všechny vysoké školy).  

Byl vznesen dotaz, zda je vedení školy ochotno, i když bude zrušena katedra, se po 

určité době pokusit znovu o akreditaci oboru Hospodářská politika a správa. Rektor 

školy sdělil, že v současné době je cílem školy reakreditace stávajících oborů.  

Na dotaz senátorky Brychtové na personální řešení stávajících pracovníků katedry 

rektor informoval, že většina pracovníků zřejmě přejde na Katedru ekonomických 

studií a se zbývajícími pravděpodobně nebudou obnoveny pracovní smlouvy. 

 

Akademický senát schvaluje zrušení Katedry veřejné správy a regionálního rozvoje.  

Hlasování: 

ANO = 11 NE = 0  ZDRŽEL SE = 1  SCHVÁLENO 

 

Návrh rektora na změnu Organizační struktury od 1.1.2013 byl přijat.  



 

 

 

6. Uznávání volitelných předmětů při opakování  

Dr. Machovec infomoval, že bylo na katedře sportů projednáno, již nyní je uznáván 

vstupní kurz. Jednotlivé žádosti budou posuzovány individuálně. 

 

7. Studentská komora 

Senátor Esterle informoval o studentské ceně Jana Opletala, za VŠPJ byla nominována 

K. Karakhanyan. Cenu získal Zdeněk Ručka. 

 

Senátorka Hledíková informovala o řešení problémů s informačními zprávami na 

Katedře zdravotnických studií. Návrh je, aby sekretářka posílala informace formou 

vzkazů. Na příštím zasedání senátu podá informaci o aktuální situaci.  

 

Poplatky na VŠPJ – senátor Esterle upozornil na možnost, že škola vybírá některé 

poplatky při studiu nezákonně. Materiál je potřeba poslat vedení školy, které si 

materiál prostuduje, dá k právnímu posouzení. Senátoři materiál již obdrželi. 

Prorektorka doc. Lajtkepová poukázala na skutečnost, že ještě nedošlo k situaci, aby 

student byl vyloučen při nezaplacení poplatku.  

Předseda senátu dr. Šíp požádal senátory a vedení školy, aby materiál pečlivě 

prostudovali a zároveň, aby byl požádán právník školy o rozklad. Na příštím zasedání 

senátu bude projednáno. 

 

Senátor Esterle požádal o ustanovení komise pro problematiku úpravy volebního a 

jednacího řádu Akademického senátu. Senátoři neznají osnovu navrhovaných změn. 

Bylo dohodnuto, že senátor Esterle zašle návrh úpravy všem senátorům a na příštím 

zasedání bude ustanovena komise.  

 

Spolek přátel studentů Erasmu, tzv. Buddy spolek - Dr. Šíp navrhl přizvat vedoucí 

mezinárodního oddělení, jedná se o studentskou iniciativu, akademici mohou pomáhat.  

 

Brychtová – dotaz na poslední číslo Logos polytechnikos – není na webových 

stránkách – bude napraveno. 

 

Rektor školy navrhl zrušení diskuzního fóra školy. Důvodem je obrovské množství 

spamů, minimální návštěvnost.  

Akademický senát nemá námitky, aby diskuzní fórum bylo zrušeno. 

 

    

 

Zapsala:  M. Haimannová  ……………………………………….…  

 

Za správnost: ak. I. Brychtová                     ………….……………………………… 

 

 stud. V. Hledíková  .……………………………………….…   

 

Předseda AS:  RNDr. Jiří Šíp, Ph.D.  ……………………………………….… 


